
P ROTOKÓŁ  NR  VII/2019 

 

z posiedzenia VII/2019 sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 25 kwietnia 2019 roku 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna w Urzędzie Miejskim w Barczewie; 

 

Godzina rozpoczęcia obrad -  09.00 

 

W obradach VII/2019 sesji Rady Miejskiej uczestniczyło 14 Radnych  

 

Do punktu 1 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła obrady VII/2019 

sesji Rady Miejskiej w Barczewie i powitała wszystkich przybyłych. 

 

Do punktu 2 

 

Pani Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności i złożonych na niej podpisów stwierdziła 

prawomocność obrad VII/2019 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

Do punktu 3 

 

W związku z brakiem propozycji zmian do porządku obrad  Radni przyjęli następujący porządek (wykaz 

imienny głosowania w załączeniu):  

 

4.Przyjęcie protokołu z obrad VI/2019 sesji Rady Miejskiej w Barczewie; 

5. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Barczewa na 

temat Budżetu Obywatelskiego dla miasta Barczewa na rok 2020; 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barczewo na 2019 rok“; 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Barczewo, 

 a Gminą Dywity w sprawie współpracy przy prowadzeniu miejsca okazjonalnie wykorzystywanego  

do kąpieli na działce Jeziora Wadąg – Gmina Barczewo (dz.nr 763 obręb Barczewko), z dostępem  

w miejscowości Słupy – Gmina Dywity (dz. Nr ¼ obręb Myki) w sezonie kąpielowym w 2019 roku; 

8. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Nowoczesne nauki 

przyrodnicze w nowoczesnej szkole“ w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020; 

9. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonane lokalnym 

transportem zbiorowym na terenie Gminy Barczewo; 

10. Sprawozdanie z działalności CK-B w Barczewie w 2018 roku. Sprawozdanie finansowe CK-B za 2018 

rok; 

11. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kulturalno- 

Bibliotecznego w Barczewie za 2018 rok; 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2019-

2028; 

13. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2019 rok; 

14. Projekt uchwały w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy  

w zakresie lokalnego pasażerskiego transportu zbiorowego; 

15. Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady Miejskiej; 

16. Interpelacje i zapytania Radnych;  

17. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 

18. Odpowiedzi 

19. Sprawozdanie z działalności MOPS w Barczewie w 2018 r. oraz ocena zasobów pomocy społecznej  

w 2018 r. w gminie Barczewo; 

20. Sprawozdanie z działalności  ZBK w Barczewie za 2018 r. Informacja o zasobach mienia 



komunalnego, o planowanych inwestycjach i remontach. Sprawozdanie finansowe ZBK w Barczewie   

za 2018 r. 

21. Sprawy różne i wolne wnioski; 

22. Zamknięcie obrad VII/2019 sesji Rady Miejskiej w Barczewie.       

 

 

Do punktu 4 

 

W związku z brakiem uwag do protokołu z VI/2019 sesji Rady Miejskiej (wykaz głosowania w załączeniu) 

przyjęli protokół z obrad VI/2019 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 

 

 

Do punktu 5 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka; 

 

Opinia Komisji Sportu, Turystyki, Kultury i Promocji Gminy – opinia pozytywna  

 

Rada Miejska podjęła: 

    UCHWAŁA nr VII(68)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Barczewa na temat Budżetu 

Obywatelskiego dla miasta Barczewa na rok 2020 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 6 

 

Pani Halina Bronka złożyła wniosek formalny o nieodczytywanie materiałów do projektu uchwały. 

Wniosek został jednogłośnie przyjęty przez Radę (imienny wykaz głosowania w załączeniu); 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Aleksandra Ciechanowicz - Osiecka 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - opinia pozytywna 

 

Rada Miejska podjęła: 

          UCHWAŁA nr VII(69)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barczewo na 2019 rok“; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 7 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pan Andrzej Maciejewski – Burmistrz Barczewa; 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - opinia pozytywna 

 

UCHWAŁA nr VII(70)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Barczewo, a Gminą Dywity 

w sprawie współpracy przy prowadzeniu miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli  

na działce Jeziora Wadąg – Gmina Barczewo (dz.nr 763 obręb Barczewko), z dostępem  

w miejscowości Słupy – Gmina Dywity (dz. Nr ¼ obręb Myki) w sezonie kąpielowym w 2019 roku; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 



Do punktu 8 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Barbara Szałaj-Borowiec – dyrektor Miejskiego 

Zespołu Oświaty i Zdrowia. 

 

Radni podjęli dyskusję w sprawie projektu uchwały; 

 

Opinia Komisji Oświaty, Zdrowia i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

 

Po przeprowadzeniu dyskusji Rada Miejska podjęła: 

 

UCHWAŁA nr VII(71)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pod nazwą „Nowoczesne nauki przyrodnicze  

w nowoczesnej szkole“ w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego na lata 2014-2020; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 9 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawił Pan Andrzej Maciejewski – Burmistrz Barczewa; 

 

Radni podjęli dyskusję w sprawie projektu uchwały; 

 

Odpowiedzi na zadane przez Radnych pytania w trakcie dyskusji udzielił Pan Andrzej Maciejewski  

oraz Pan Krzysztof Zienkiewicz, który jest osobą odpowiedzialną za uruchomienie transportu publicznego; 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia pozytywna; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

   

UCHWAŁA nr VII(72)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

  w sprawie ustanowienia uprawnień do zwolnień i ulg za przejazdy wykonane lokalnym 

transportem zbiorowym na terenie Gminy Barczewo; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 10 

 

Pani Radna Halina Bronka złożyła wniosek formalny o nieodczytywanie sprawozdania  - wniosek został 

jednogłośnie przyjęty przez Radnych ( imienny wykaz głosowania w załączeniu); 

 

Pan Robert Tokarski – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Barczewie poprosił o możliwość 

projekcji prezentacji na temat działalności CK-B w Barczewie; 

 

Pan Andrzej Maciejewski oraz Radna Halina Bronka pozytywnie ocenili pracę Dyrektora  

oraz pracowników Centrum Kulturalno-Bibliotecznego i złożyli podziękowania za ich pracę; 

 

Do punktu 11 

 

Pan Andrzej Maciejewski poinformował, że w związku z przekazaniem promocji oraz Skarbca Kultury 

Europejskiej , środki na te cele, które były zabezpieczone w budżecie gminy zostały przekazane na konto 

Centrum Kulturalno-Bibliotecznego; 



Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Po przedyskutowaniu projektu uchwały Rada Miejska podjęła: 

   

UCHWAŁA nr VII(73)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie  zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Centrum Kulturalno- Bibliotecznego 

w Barczewie za 2018 rok; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

 

Do punktu 12 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

                                       UCHWAŁA nr VII(74)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

          w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barczewo na lata 2019-2028; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

 Do punktu 13 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz – Skarbnik Miasta; 

 

Pan Burmistrz Andrzej Maciejewski przedstawił zasadność zabezpieczenia kwoty 53.000zł na alejki 

cmentarne na Cmentarzu Komunalnym w Barczewie; 

 

Opinia Komisji Finansów Publicznych – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

                                       UCHWAŁA nr VII(75)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

                                     w sprawie zmiany budżetu gminy Barczewo na 2019 rok; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 14 

 

W związku z omówieniem kwestii związanych z transportem publicznym w pkt 9 porządku obrad nie było 

potrzeby omawiania projektu uchwały; 

 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – opinia pozytywna; 

 

Rada Miejska podjęła: 

 

  UCHWAŁA nr VII(76)2019 z dnia 25 kwietnia 2019 roku 

w sprawie bezpośredniego powierzenia wykonywania zadań własnych gminy w zakresie lokalnego 

pasażerskiego transportu zbiorowego; 

 

Imienny wykaz głosowania w załączeniu; 

 

Do punktu 15 

 

Sprawozdanie z działalności między sesjami Rady Miejskiej przedstawił Pan Andrzej Maciejewski – 



Burmistrz Barczewa; 

 

Radni Rady Miejskiej zadali Panu Burmistrzowi pytania do sprawozdania i uzyskali na nie odpowiedzi; 

 

Przerwa w obradach; 

 

Wznowienie obrad po przerwie; 

 

Do punktu 16 

 

Pani Przewodnicząca Rady przekazała, że w okresie międzysesyjnym i na dzisiejszą sesję nie wpłynęła  

do Pani Przewodniczącej żadna interpelacja; 

 

ZAPYTANIA: 

 

Radny Grzegorz Matłoka – zapytał Pana Burmistrza o termomodernizacje przedszkola miejskiego  

w Barczewie. W budżecie jest zabezpieczona kwota na to zadanie, odbył się przetarg, ale nie został  

on rozstrzygnięty. Pan Radny prosi o informacje w tym temacie; 

 

Radna Halina Bronka – zaproponowała aby w przyszłej edycji budżetu obywatelskiego nie wydawać 

pieniędzy na projekty. Pani Radna prosi o udzielenie informacji jak ta kwestia będzie wyglądała  

w przyszłości. Pani Radna zapytała czy wzorem lat ubiegłych projekty będą realizowane dopiero w 

grudniu czy można mieć nadzieję, że urządzenia pojawią się w wakacje (Pani Radna ma na myśli 

„Jarzębinowy Plac Zabaw“)? Pani Halina Bronka zapytała również jak wygląda sprawa budowy nowych 

boksów śmietnikowych na terenie Starego Miasta?; 

 

Radna Urszula Mosakowska poruszyła kwestię złego załatania drogi do Wipsowa. Pani Radna zapytała 

czy temat łatania dróg w Wipsowie jest już zamknięty, bo w stronę Nadleśnictwa są jeszcze duże dziury?  

Pani Radna poruszyłą również sprawę odpowiedzi na pisma, które kierowała do Pana Burmistrza – 

pierwsze pismo dotyczyło wyłożenie drogi płytami betonowymi – Pani Radna dostała odpowiedź że trzeba 

zabezpieczyć środki w budżecie na przyszły rok i zapytała czy będzie potrzebny na to projekt? Drugie 

pismo, na które Pani Radna nie otrzymała jeszcze odpowiedzi dotyczyło położenie 40-50m chodnika  

w Wipsowie ( zdjazd z drogi nr 16 w kierunku Jezioran do Nadleśnictwa) – czy na ten chodnik będzie  

też potrzebna dokumentacja projektowa? Pani Urszula Mosakowska zapytałą Pana Burmistrza do kogo 

zwrócić się z tematem renowacji starych kapliczek w Prólach i Stare Włókach? 

 

Radny Piotr Groszkowski – zawnioskował do Pana Burmistrza o przekazywanie dla Sołtysów i Radnych 

informacji na temat remontu dróg (w jakiej kolejności) aby Radni mogli sprawdzić czy są wykonywane 

remonty dróg zgodnie z tym co sugerowała Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska; 

 

Pani Radna Urszula Mosakowska - zapytała Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska czy będą dokonywać kontroli na wyremontowanych drogach? 

 

Pan Bartosz Pontus przekazał, że jeśli będzie taka potrzeba i Radni zgłoszą mu swoje uwagi to zwoła 

Komisję wyjazdową; 

 

Do punktu 17 

 

Brak zapytań Sołtysów i Przewodniczących Rad Osiedlowych; 

 

Do punktu 18 

 

Odpowiedzi Burmistrza: 

 

Odpowiedź na zapytanie Radnego Grzegorza Matłoki – Pan Burmistrz przekazał, że planowane 



otwarcie ofert w przetargu na termomomernizację zaplanowane jest na 29 kwietnia.Dopiero po otwarciu 

przetargu będzie wiadomo czy oferty mieszczą się w zabezpieczonej w budżecie kwocie. To jest  

IV postępowanie przetargowe. 

 

Odpowiedź na zapytania Radnej Haliny Bronki – Pan Burmistrz przekazał, że sprawa projektów  

w budżecie obywatelskim i termin realizacji projektów związany jest z  pracownikami wydziału 

budownictwa. Z pracownikiem zajmującycm się projektami w budżecie obywatelskim nie została 

przedłużona umowa o pracę. Pan Burmistrz poinformował, że chce aby pracownicy wykonywali projekty, 

nie chce zlecania ich na zewnątrz, ponieważ generuje to dodatkowe koszty. Płace w Urzędzie nie są zbyt 

wysokie, dlatego też jest problem z doświadczonymi fachowcami (szczególnie inżynierami 

budownictwa).Jeśli zostanie zatrudniona odpowiednia osoba na to stanowisko to realizacja projektów  

nie będzie wydłużać się do grudnia). Jeśli chodzi o śmietniki to jest zapewnienie, że będziemy mogli 

wybudować takie śmietniki jakie chcemy. Trzeba pamiętać że obręb Starego Miasta jest w strefie ochrony 

konserwatorskiej. Na ten cel jest zabezpieczona kwota 30.000zł, Urząd jest gotowy na zakup  

tych śmietników, ale nie mamy zgody konserwatora na ich montaż; 

 

Odpowiedź na zapytania Radnej Urszuli Mosakowskiej – Pan Burmistrz przekazał, że droga  

do Wipsowa jest łatana specjalną emulsją z gresem i jest wykonywana warstwowo. Gres  

jest po to by emulasja nie kleiła do butów. Droga jest w złym stanie, wymaga zfrezowania w całości. 

Sposób łatania emulsją jest najlepszym sposobem. Na położoną warstwę zostanie dołożona kolejna. Jeśli 

chodzi o budowę chodnika to jest zadanie inwestycyjne i nie możemy go zlecić jeśli  

nie ma na to zabezpieczonych środków w budżecie; 

 

Odpowiedź dla Radnego Piotra Groszkowskiego – Pan Burmistrz przekazał, że takainformacja zostanie 

przekazana. Z powodu panującej suszy być może zostaną wstrzymane prace remontowe na drogach 

ponieważ gres usypywany jest wywiewany z dróg. 

 

 

Do punktu 19 

 

Pani Halina Bronka złożyła wniosek formalny o nieodczytywanie sprawozdań do pkt 19 i 20 porządku 

obrad; 

 

Wniosek Radnej Haliny Bronki został jednogłośnie przyjęty przez Radnych (imienny wykaz głosowania  

w załączeniu); 

 

Radni podjęli dyskusję w temacie sprawozdania i zadali pytania Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej Panu Jarosławowi Złotkowskiemu; 

 

Pan Jaroslaw Złotkowski udzielił odpowiedzi na zadane pytania; 

 

Do punktu 20 

 

Pani Halina Bronka przekazała, że zauważyła w tej kadencji Rady szczególnie zmieniło się podejście 

Zakładu do problemów; 

 

Do punktu 21 

 

Pani Halina Bronka poruszyła problem kapliczek na terenie Gminy Barczewo. Pani Radna złożyłą 

wniosek o sprawdzenie możliwości pozyskania środków zewnętrznych na te zabytki; 

 

Pani Bogumiła Lisowska podziękowała w imieniu mieszkańców za przybornik na Cmentarzu 

Komunalnym w Barczewie; 

 

Pan Grzegorz Matłoka zapytał jak wygląda sprawa współpracy z Zarządem Dróg Wojewódzkich  



i poruszanej od kilku sesji kwestii drogi wojewódzkiej nr 595 w Ruszajnach; 

 

Pan Andrzej Maciejewski przekazał, że przyjmuje wniosek Radnej Haliny Bronki. Jeśli chodzi  

o przybornik z narzędziami na Cmentarzu to pomysł Pani Beaty Szewczyk – Prezes Zakładu Usług 

Komunalnych. W odpowiedzi dla Pana Radnego Grzegorza Matłoki Pan Burmistrz stwierdził, że ma 

nadzieje, że dojdzie do spotkania z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Jeśli Gmina sfinansowała by w całości 

naprawę drogi wojewódzkiej to napewno Zarząd Dróg by się na taką naprawę zgodził. Problem na tej 

drodze jest i trzeba się z nim zmierzyć. Pan Andrzej Maciejewski dodał, że zajmie się tym tematem,  

ale nie obiecuje kiedy będą efekty i jakie będzie stanowisko Zarządu Dróg. 

 

Pan Radny Piotr Groszkowski – zwrócenie uwagi z prośbą o zwrócenie się do władz Olsztyna  

o posprzątanie rowów ze śmieci w drodze do Olsztyna; 

 

Pan Radny Andrzej Turek podsumował akcję „Sprzątamy naszą Gminę Barczewo“. Pan Radny przekazał, 

że najłatwiej można pozyskać środki na remont kapliczek za pośrednictwem Stowarzyszeń; 

 

Pan Radny Sebastian Białecki dodał, że na terenie Gminy Barczewo są dwie najstarsze kapliczki  

na Warmii i warto się pochylić nad tematem renowacji kapliczek; 

 

Pani Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka przekazała,  że odbywa się w Barczewie w każdą niedzielę o godz. 

11.00 „Pchli Targ“ i zaprasza do korzystania. Sprzedaż zwolniona jest z opłaty targowej;  

 

Do punktu 22 

 

Przewodnicząca Rady Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka zamknęła obrady VII/2019 sesji Rady Miejskiej 

dziękując wszystkim za przybycie; 

 

     

     Protokołowała:            Przewodnicząca Rady Miejskie 

/-/Katarzyna Białecka                /-/Aleksandra Ciechanowicz-Osiecka 


